

2023 ACORN Conference
In-person workshop at Dieppe Market, NB, February 19, 2023
Notes taken by volunteers

Organic highlights and updates - [SLIDES](#)

Desiree Jans (ACORN Project Manager)

Rebecca MacInnis (ACORN President)

Joey Pittoello (Organic Nova Scotia Director)

Karen Murchison (Research Coordinator, PEI COPC)

Desiree Jans (ACORN Project Manager) provided an overview of the state of the organic sector in the Maritimes and Canada. There is a move toward a more united national approach including the formation of the Canadian Organic Alliance which will merge Canadian Organic Growers, Canada Organic Trade Association and Organic Federation of Canada, and a continued push toward establishment of a Canada Organic Program. The proposed deregulation of gene-edited food and seed is a huge concern for the organic sector; talks are on-going but it may be necessary to consider how the sector will move forward if regulation is dropped. National initiatives like Sustainable Agriculture Strategy, S-CAP and RALP funding are supporting better management practices for climate solutions but do we have the data (and the champions) needed to put organic forward as part of the solution? There is an overall decline in certified organic production in Atlantic Canada and nationally. ACORN is proposing to conduct a survey to find out why this is happening and to explore alternatives to third-party certification with reference to IFOAM Organic 3.0. Finally, investment in organic NGO capacity is critical to upscaling organic; we need people to build relationships with the broader community, to motivate and engage farmers, businesses and consumers.

Rebecca MacInnis (ACORN President) provided updates on ACORN activities including 2022 and 2023 Conferences, webinars and field tours, development of a digital Hub, partnership with Farmers for Climate Solutions (FaRM Program), and other organic organizations. Future plans include a survey into certification and organic market research across the region.

Joey Pittoello gave an update on Organic NS, an association of organic producers and processors formed in 2020. They are working to build relationships with the provincial government, create branding and conduct an organic market study in NS.

Karen Murchison provided an update on PEI Certified Organic Producers Coop including goals to increase organic acreage, grow processing and distribution capacity, increase livestock and explore agroforestry and agricultural carbon markets.

État du secteur biologique

Desiree Jans (gestionnaire des projets à ACORN) a donné un aperçu de l'état du secteur biologique à travers les Maritimes et au Canada. Il y a un mouvement vers une approche

nationale plus unie, y compris la formation de l'Alliance biologique canadienne qui fusionnera Cultivons Biologique Canada, l'Association pour le commerce biologique du Canada et la Fédération biologique du Canada. Cette nouvelle alliance donnera une poussée vers l'établissement d'un programme Biologique au Canada. La déréglementation proposée des aliments et des semences génétiquement modifiés est une grande préoccupation pour le secteur biologique; des pourparlers sont en cours, mais il faudra peut-être réfléchir à la façon dont le secteur évoluera si la réglementation est abandonnée. Des initiatives nationales telles que la stratégie pour une agriculture durable, le PCAD et le financement du PPAR soutiennent de meilleures pratiques de gestion pour les solutions climatiques, mais avons-nous les données (et les champions) nécessaires pour proposer le bio dans le cadre de la solution? Il y a une baisse globale de la production biologique certifiée au provinces atlantiques du Canada et à l'échelle nationale. ACORN propose de mener une enquête pour découvrir pourquoi cela se produit et pour explorer des alternatives à la certification par un tiers en référence à IFOAM Organic 3.0. Enfin, l'investissement dans la capacité des ONG biologiques est essentiel à la mise à l'échelle du biologique; nous avons besoin de gens pour établir des relations avec la communauté au sens large, pour motiver et engager les agriculteurs, les entreprises et les consommateurs.

Rebecca MacInnis (présidente d'ACORN) a fourni des mises à jour sur les activités d'ACORN, notamment les conférences 2022 et 2023, les webinaires et les visites sur des fermes, le développement d'un hub digital, le partenariat avec Fermiers pour la transition climatique et d'autres organisations biologiques. Les plans futurs incluent une enquête sur la certification et une étude de marché biologique dans la région.

Joey Pittoello a parlé sur Organic NS, une association de producteurs et de transformateurs biologiques formée en 2020. Ils travaillent à établir des relations avec le gouvernement provincial, à créer une image de marque et à mener une étude de marché biologique en N.-É.

Karen Murchison a fourni une mise à jour sur la PEI Certified Organic Producers Coop, et compris les buts d'augmenter la superficie biologique, d'augmenter la capacité de transformation et de distribution, d'augmenter le bétail et d'explorer les marchés de l'agroforesterie et du carbone agricole.